I. Напишите предложения во множественном числе:
Образец: This is my colleague. – Это мой коллега.

                 These are my colleagues. – Это мои коллеги.

1. This is an English dictionary. – Это английский словарь.
    These are English dictionaries. – Это английские словари.

2. That woman is a seller? – Та женщина продавец?

    Those women are sellers? – Те женщины продавцы?

3. This is my child. – Это мой ребенок.

    These are my child. – Это мои дети.

4. Where is copy of the contract? – Где копия контракта?
    Where are copies of the contract? – Где копии контракта?

5. Her pencil is not on my desk. – Ее карандаш не на моем столе.

    Their pencils are not on my desk. – Их карандаши не на моем столе.

II. Выберите притяжательное или личное местоимение по смыслу:

1. (They, their) are not students. – There are not students. 

2. Is (he, his) an economist or an engineer? - Is he an economist or an engineer?

3. (I, my) letters are on this table. – My letters are on this table.

4. Does your father like (he, his) job? - Does your father like his job?

5. I often see that woman but I don’t know (her, she) name? - I often see that woman but I don’t know she name?
6. Oxford is famous for (it, its) university. - Oxford is famous for its university.

7. (We, our) firm does business with Great Britain, France and Germany. - Our firm does business with Great Britain, France and Germany.

III. Раскройте скобки, употребив соответствующую глагольную форму. Предложения переведите: 

1. Is the manager here? – No, he (go) home. He (leave) ten minutes ago.

    Is the manager here? – No, he goes home. He has leave ten minutes ago. 

    Менеджер здесь? – Нет, он ушел домой. Он ушел 10 минут назад. 

2. What you (look) for? – My price-lists. I’m afraid I (lose) them.
    What are you looking for? – My price-lists. I’m afraid I lose them.

    Что вы ищете? – Мои прайс-листы. Боюсь, я потерял их.

3. We (discuss) the terms of payment at 4 o’clock yesterday.

    We has discussed the terms of payment at 4 o’clock yesterday.

    Мы обсудили условия оплаты вчера в 4 часа.

4. When we arrived the talks already (begin).

    When we arrived the talks was already begin.

    Когда мы прибыли,  разговор уже начался.
5. We (buy) these machines at a good price last year.

    We have bought these machines at a good price last year.

    Мы купили эти машины по хорошей цене в прошлом году.
6. We never (cooperate) with this firm before.

    We had never cooperated with this firm before.

   До этого мы никогда не кооперировались с этой фирмой.

7. When I (meet) Nick yesterday he (hurry) to his office.

    When I meet Nick yesterday he was hurrying to his office.

    Когда я встретил Ника вчера, он спешил в свой офис. 

8. Mr. Zotov sometimes (receive) foreign businessmen from Germany and other countries. 
     Mr. Zotov sometimes receives foreign businessmen from Germany and other  countries.
    Мистер Зотов иногда получает иностранных предпринимателей из Германии и других стран.
9. The contract (be) ready the day after tomorrow.

    The contract will be ready the day after tomorrow.
    Контракт будет готов послезавтра.

10. Every year her firms (receive) a lot of enquiries for the goods from different countries of the world. 
      Every year her firms receive a lot of enquiries for the goods from different countries of the world.

      Каждый год ее фирма получает много заказов на товары из разных стран  мира.

IV. Прочитайте и постарайтесь понять следующий текст. Переведите его письменно:
Economy of the U.K.
A nation’s economy is term for system that creates wealth through the production and sale of goods and services. England was the first country in the world to experience industrialization. The industrial revolution started in the textile mills of Lancashire in the late 18th century.
Britain’s economy power rests on its industries and natural resources. These include the extraction of oil and gas from the North sea, coal, mining, agriculture, textile, fashing, electronics, tourism, publishing, chemicals and financial service.

As part of the European Union Britain enjoys extensive trading relations with its neighbours across the channel as well as with many countries around the world. 

The United Kingdom has an economy based mainly on private enterprises. Since 1980 all of the largest public industries have been privatized. They are no longer controlled by the government. Examples are coal, steel, shipbuilding, civil aviation, electricity, gas and water supplies.
The best indicator of the economy‘s health is its annual total output of goods and service, which is called the gross nation product or, simply, GNP.

Agriculture accounts for about 3% of the gross national product and employs 2% of the populations. Since Roman times the cultivation of wheat has been the main agricultural activity. Fruit growing in the south and sheep rearing in north are traditional sources of employment. 

Britain has rich mineral deposits: coal, iron and tin. Oil production has allowed Britain to become self-sufficient in petroleum and accounts for over 5% of Britain’s annual GNP.

Manufacturing industries now accounts for one fifth of the GNP and employ less than one-third of the work force. Major manufacturing products include metal goods, ships, motor vehicles, petrochemicals, and other chemicals. 
Национальная экономика – термин для системы, которая создает богатство через производство и продажу товаров и услуг. Англия была первой страной в мире, которая испытает индустриализацию. Промышленная революция началась в текстильных заводах Ланкашира в конце 18-ого столетия.
Сила Британской экономики опирается на промышленность и природные ресурсы. Они включают добычу нефти и газа из Северного моря, угля, горную промышленность, сельское хозяйство, ткани, моду, электронику, туризм, печать, химическое производство и финансовые услуги.

Как часть Европейского союза Великобритания обладает обширными торговыми отношениями со своими соседями через канал так же как и со многими странами во всем мире. 

В Соединенном Королевстве экономика основана главным образом на частных предприятиях. С 1980 все самые крупные государственные предприятия были приватизированы. Они больше не управляются государством. Примеры - уголь, сталь, судостроение, гражданская авиация, электричество, газ и водоснабжение.
Лучший индикатор здоровья экономики - свой общегодовой объем производства товаров и обслуживания, которое называют валовым национальным продуктом или просто ВНП.

Сельское хозяйство составляет приблизительно 3% валового национального продукта и источник работы для 2% населения. С римских времен выращивание пшеницы было главной сельскохозяйственной деятельностью. Фрукты, растущие на юге и выращивание овец на севере, являются традиционными источниками занятости. 

У Великобритании есть богатые полезные ископаемые: уголь, железо и олово. Производство нефти позволило Великобритании обеспечить себя нефтью и составляет более 5% британского ежегодного ВНП.

Обрабатывающая промышленность теперь составляет одну пятую ВНП, в ней занято меньше трети рабочей силы. Главные производственные продукты включают металлические товары, суда, автомашины, нефтехимические вещества, и другие химикаты.
V. Выпишите из текста английские эквивалент следующих слов и выражений и выучите их:

Национальная экономика, производство, торговые отношения, частное предпринимательство, государственное предприятие, общегодовой объем производства, валовый национальный продукт, источник работы, составлять, финансовое обслуживание, товар, основанный.

национальная экономика – nation’s economy
производство – production
торговые отношения – trading relations
частное предпринимательство – private enterprises
государственное предприятие – public industries
общегодовой объем производства - annual total output
валовый национальный продукт - the gross nation product
источник работы – employ 
составлять – account 
финансовое обслуживание – financial service 
товар – goods
основанный – based
VI. Ответьте на вопросы по тексту:

1. What is a nation’s economy?

2. When did the industrial revolution start in the UK?

3. What is the GNP?

4. How much do manufacturing industries accounts for?

1. A nation’s economy is term for system that creates wealth through the production and sale of goods and services. England was the first country in the world to experience industrialization.
2. The industrial revolution started in the late 18th century.
3. GNP or gross nation product is annual total output of goods and service.

4. Manufacturing industries now accounts for one fifth of the GNP.
